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Anexa 5 

RAPORT DEEVALUARE AL COMISIEI DEABILITARE 

Din data de: 11.05.2020 

Numele ;;i prenumele candidatului: Conf. dr. ing. Lidia GURAU 

Titlul tezei de abilitare: SURFACE QUALITY EVALUATION OF WOOD AND WOOD BASED 

COMPOSITES 

Domeniul de studii universitare de doctorat: INGINERIE FORESTIERA 

Denumirea lnstitutiei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (I0SUD) unde a 

avut loc sedlnta publica de sustinere a tezei de abilitare: Unlversitatea Transllvanla din 

Bra,ov 

Punctele tari ale tezei deabilitare: 

Dezvoltarea unei metode noi de rnasurare a rugoz ltatn lemnuluL
 

Validarea metodei de rnasurare a rugozitatii lemnului.
 

Aplicabilitatea metodei Tn mediul industrial.
 

Utilizarea de soft-uri si echipamente adecvate, de mare acuratete ~i cu posibilitati de
 

programare.
 

Utilizarea adecvata a metodelor de calcui statistic ~ i int roducerea acestora in cadrul
 

metodei de rnasurare ~i evaluare a.calitatii suprafetelor din lemn .
 

Capacitate inalta de a sintetiza inforrnat ii ~i cunostinte stimtifice cu scopul de a dezvolta
 

metode noi,
 

Capacitate de a crea prod use noi, cu proprietati noi, bazate pe cercetare ;;tiintifica
 

lnt erneiata,
 

Atitudine de csrcatator desavarslt, multilateral.
 

Indeplinirea standardelor profesionale in vigoa re la un nivel Tnalt pentru domeniul
 

Inginerie Forestlera, mai ales la categoria recunoasterea impactului activitati i sti lntifice 


nurnar impresionant de cltarl in articole lSI din zona rosie a c\asementului.
 

Abilitati de cercetare dovedite prin pubiicatii ~i cita ri lSI.
 

Calitate deosebita a sust ineri i tezei i n fata com isieL
 

mailto:secretariat-sdi@unitbv.ro


Punctele slabe ale tezei de abilitare: 

Nu este cazul. Nu au fost sesizate puncte slabe. 

intreblrlle formulate de comlsie ~I rispunsurlle candidatului I Observatllle comislell 

Rezultatul votulul: 

D-na conf. dr. ing. Csitla CSIHA lntreaba daca se poate recomanda un singur parametru 

semnificativ pentru evaluarea rugozitati i? 

D-na conf. dr. ing. Lidia GURAU raspunde ca standardele abunda In recomandarea 

anumitor parametri dar deciziile sunt dificil de luat. Acestea se vor lua in functie de scapul 

evaluarii. pentru suprafete prelucrate. recomandabil este parametrul Rk; pentru gradul de 

scarnosare se recornanda parametrii Rpk. Rp; pentru diferite accidente ale suprafetei, sunt 

recomandabili parametrii Rv• Rvk. De asemenea se face aprecierea ca literatura de 

specialitate abunda in analize pe baza parametrilor R, ~i Rq insa acesti parametri nu ofera 

a analiza de detaliu ci una bazatape medie . 

D-nul Cercet.st.l.dr.ing. lonel POPA intreaba candidata care sunt, In opinia durnneaei, 

posibilitatile de aplicabilitate In mediul industrial? 

D-na canf. dr. ing. Lidia GURAU raspunde ca domeniul de aplicabilitate este cel de 

optimizare al proceselor tehnologice, cu aplicatii directe In monitorizarea In timp real a 

uzurii sculelor taietoare pe baza rnonitorizarii rugozitatii suprafetelor. 0 alta aplicatie 

poate fi semnalizarea eventualelor abateri In cazul retetelor pentru materialele 

compozite. 

D-nul Prof. dr. ing. Neculae ~OFLETEA lntreaba daca in cazul celor doua specii de fag 

Fagus svlvstic« ~i Fagus japonica s-au gastt deosebiri semnificative ~i care ar fi 

recornandarl Ie? 

D-na canf. dr. ing. Lidia GURAU afirma ca cercatarile pe cele doua specii s-au desfasurat 

separat iar obiectivul n-a fast pentru cornparatii intra specii ci testarea rnetodel . ele fiind 

alese. datorita caracteristicilor fizice problernatice, ca epruvete etalon. 

D-nul Prof. dr. ing. Neculae ~OFLETEA intreaba asupra rezultatelor cercetarilor lemnului 

de compresiune. 

D-na canf. dr. ing. Lidia GURAU raspunde ca nu s-au facut cercstan speciale asupra 

lemnului de campres iune ci doar In contextul valorificarii lemnului provenit din resurse 

secundare, iar rezultatele au scas la iveala calitati mai scazuta Cercatarile asupra 

lemnului de campresiune se canstituie intr-o directie viitoare de cercetare. 
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cONCLUZIA cOMlslEI DE ABILITARE:
 

ACCEPTARE a tezei de abilita re a d-nei conf. dr. ing. Lidia GURAU.
 

Motivarea este data de mult itudinea punctelor tari ale tezei ~i lipsa punctelor 51abe.
 

COM ISlA DEABILITARE 

Num e ~ i prenume: Sernnatura 

Cercet .st .l.dr.ing. lonel POPA, lnsti tut ul National de Cercetare -

Dezvoltare In Silvicultura "Marin Dracea" Carnpulung Moldovenesc ~ 
Conf. dr. ing. Csilla CSIHA, Unlversitatea din Sopron - Ungaria 

~""C;. 

Prof. dr. ing. Neculae ~OFLETEA, Universltatea Transilvania din 

Brasov ~
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Anexa 6 

Universitatea Transilvania djn Braov 

F-acultatea de Facultatea de Inginer:ia Lemoului 

PROCES VERBAL 

incheiat cu ocazia susviner:ii publice'a tezei de abilitare elabOrati de c~tre Conf. dr. ing. 

Udia GURAU, in vederea obtinerii atestatului de abilitare, in domeniul Inginerie 

Forestiera. 

Presedintele deschide sedinta, anunta scopul ~i prezinta comisia de specialisti, fermata 

din: 

SPECIALIST: Cercet.st.l.dr.ing. lonel POPA, Institutul National de Cercetare -

Dezvoltare In Silvicultura "Marin Dracsa" Campulung Moldovenesc 

SPECIALIST: Conf: dr. ing. Csilla CSIHA, Universitatea din Sopron - Ungaria 

SPECIALIST: Prof.dr.ing. Neculae ~OFLETEA, Universitatea Transilvania din Brasov 

Se da cuvantul d-nei conf. dr. ing. Lidia GURAU, care prezinta sinteza tezei de abilitare. 

Se da cuvantul, In continuare, specialistilor din cornponenta comisiei de specialitate
 

pentru evaluarea tezei de abilitare.
 

Dna Conf. dr. ing. Csilla CSIHA prezinta aprecierile sale asupra tezei de abilitare ~i asupra
 

activitatii sttintlfke/profesionale a candidatei.
 

01. Cercet.st.l.dr.ing. lonel POPA prezinta aprecierile sale asupra tezei de abilitare ~i
 

asupra activitatii stiintifice/profesionaie a candidatei.
 

DI. Prof.dr.ing. Neculae ~OFLETEA prezinta aprecierile sale asupra tezei de abilitare ~i
 

asupra act ivitatii stilntiflce/profeslonale a candidatei.
 

Intrebarila formulate de membrii comisiei de specialitate ~i de publicul participant, 

precum ~i raspunsurlle candidatului: 

1.	 D-na conf. dr. ing. Csilla CSI HA intreaba daca se poate recomanda un singur 

parametru semnificativ pentru evaluarea rugozitatii? 

Raspuns: D-na conf. dr. ing. Lidia GURAU raspunde ca standardele abunda In 

recornandarea anumitor parametri dar deciziile sunt dificile de luat. Acestea se vor 

lua In functie de scopul evaluarif: pentru suprafete prelucrate, recomandabil este 

parametrul Rk; pentru gradul de scarnosars se recornanda parametrii Rpk, Rp; pentru 

diferite accidente ale suprafetei, sunt recomandabili parametrii Ru, Ruk• De asemenea 

se face aprecierea ca literatura de specialitate abunda de analize pe baza 

parametrilor Ra ~i Rq Tnsa acesti parametrii nu ofera 0 analiza de detaliu ci una bazata 

pe medie. 

2.	 D-nul Cercet.st.l.dr.ing. lonel POPA lntreaba candidata care sunt, In opinia dumneaei, 

posibilitatile de aplicabilitate in mediul industrial? 



Raspuns: 

D-na conf. dr. ing. Lidia GURAU raspunde ea domeniul de aplicabilitate este eel de 

optimizare al proceselo r tehnologic , 17U aplicatii directe In menitorizarea In t imp real 

a uzuri i seulelor taietoare pe baza monitorizarii rugozitat ii supratetelor, 0 alta 

aplicatle poate fi sem nalizarea eventualelor abateri In cazul retetelor pentru 

materialele eompozite. 

3.� D-nul Prof. dr. ing. Neculae ~O FL ETEA intreaba daca in cazul eeJer do~a specii de fag 

Fagtls svJvatica ~i Fagus japonica s-au gasit deosebiri semnifieat ive ~i care ar fi 

rscomandari Ie? 

Raspuns: O-na conf. dr. ing. Lidia GURAU afirrna ca cercetarile pe cele doua specii s

au desfasurat separat iar obiectivul n-a fast pentru comparatli Intre specii ci testarea 

metodei, ele fiind alese, datorita caracteristicilor fizice problematice, ca epruvete 

etalon. 

4.� O-nul Prof. dr. ing. Neculae ~OFLETEA lntreaba asupra rezultatelor cercetarilor 

lemnului de compresiune? 

Raspuns: O-na canf. dr. ing. Lidia GURAU raspunde ca nu s-au facut cercetarf 

speciale asupra lemnului de compresiune ci doar in contextul valorificaril lemnului 

provenit din resurse secundare, iar rezultatele au scos la iveala calitati mai scazute. 

Cercetarile asupra lemnului de compresiune se constitu ie lntr-o directie viitoare de 

cercetare. 

5.� O-na Prof. dr. ing. Loredana Anne-Marie RAoULESCU se declare irnpreslonata de 

activitatea de cercetare dspusa de candidata, de rezultatele cercetarii !?i spera ca 

intrebarile pe care le-ar avea vor fi rezolvate In viitoarele teze de doctorat. 

Multume~te comisiei !?i felicita candidata 

Tn final, dupa deliberari, presedlntele de camisie prezinta rezultatul propus de camisia de� 

specialitate. Rezultatul propus este de ACCEPTARE a tezei de abilitare.� 

Tn incheierea sedintei, se da cuvantul candidatei.� 

Presedinte, Secretar, 

Prof . dr. ing. Mihai ISPAS Conf. dr. ing. Alin OLARESCU 

,~-
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